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Bilateralt Kredsrådsmøde, Fredensborg Kommune 

Torsdag den 23. februar 2023 
 
 

Deltagere:  
Politidirektør, fg. Mogens Hendriksen, chefpolitiinspektør Lene Sørensen, specialkonsulent Lene Hjorth 
(referent), borgmester Thomas Lykke Pedersen, kommunaldirektør Mads Toftegaard og direktør Tine 
Gram.  
 

Dagsorden: 
 

1. Orientering fra Nordsjællands Politi  
- Kriminalitetssituationen 
- Synspunkter på afvikling af kredsrådsmøder som temadrøftelse 
- Forsøgsordning med hastighedsgrænser  
- Samarbejdet mellem kommune og politi i regi af den lokale beredskabsstab  

 
2. Orientering fra Fredensborg Kommune  

 
3. Eventuelt 

 
1. Orientering fra Nordsjællands Politi  

 
Mogens Hendriksens bød velkommen.  
 
Thomas Lykke Pedersen oplyste, at Fredensborg Kommune er glad for samarbejdet med 
Nordsjællands Politi, herunder politiets tilstedeværelse i kommunen. 
 
Kriminalitetsbilledet 
 
Lene Sørensen orienterede om, at kriminaliteten i perioden 2018 til 2021 har været faldende. 
Herudover orienterede Lene Sørensen om kriminalitetsbilledet i kommunen inden for områderne 
indbrud i privat beboelse, tyverier/berigelseskriminalitet, økonomisk kriminalitet, personfarlig 
kriminalitet, narkotikakriminalitet, ungdomskriminalitet, færdsel, rocker- og bande, ligesom hun 
orienterede om de erfaringer, som Nordsjællands Politi har gjort sig vedrørende 
utryghedsskabende adfærd i Fredensborg Kommune.  
 
Efter anmodning fra Fredensborg Kommune vedlægges rapporter vedrørende kriminalitetsbilledet 
og kriminalitetsstatistikken i Fredensborg Kommune som bilag til dette referat. Det bemærkes, for 
så vidt angår rapporten vedrørende kriminalitetsbilledet, at der er tale om en baggrundanalyse, 
som alene fremsendes til intern orientering, og at oplysningerne i rapporten ikke må anvendes til 
eksternt brug, medmindre Nordsjællands Politi forinden har givet tilladelse hertil.  
 
Mads Toftegaard forespurgte, hvilket område nærpolitienheden i Nivå dækker. Lene Sørensen 
oplyste, at udgangspunktet er, at nærpolitienheden betjener det udsatte boligområde i Nivå. Mads 
Toftegaard oplyste hertil, at der var andre boligområder i kommunen, hvor kommunen 
lejlighedsvis modtog bekymringer, og derfor var i en løbende dialog med boligadministrationerne. 
Mogens Hendriksen oplyste hertil, at Nordsjællands Politi er opmærksom på udfordringerne, og at 
politiet arbejder bredt i hele kommunen.  
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Mads Toftegaard forespurgte, hvorvidt det er Nordsjællands Politis opfattelse, at borgerne på 
grund af utryghed afstår fra at indgive anmeldelser til politiet. Mogens Hendriksen oplyste, at der 
kan være situationer, hvor borgere afstår fra at anmelde kriminalitet, men at hvis det var et 
stigende problem, så ville det komme til udtryk i tryghedsmålingerne. Hertil bemærkes, at 
trygheden generelt er stigende, og at etableringen af nærpolitienheden i Nivå har haft en positiv 
effekt.  
 
Synspunkter på afvikling af kredsrådsmøder som temadrøftelse 
 
Mogens Hendriksen orienterede om, at kredsrådsmøderne i 1. kvartal nu afholdes som bilaterale 
møder med hver enkelt kommune, hvor der vil være mulighed for at drøfte emner af lokal 
karakter. Kredsrådsmøderne i 2., 3. og 4. kvartal afholdes derimod med samtlige kommuner. 
Kredsrådsmøderne i 2. og 4. kvartal afholdes som temamøder og kredsrådsmødet i 3. kvartal 
afholdes som et teamsmøde.  
 
Thomas Lykke Pedersen oplyste, at Fredensborg Kommune er tilfreds med, at kredsrådsmøderne i 
2. og 4. kvartal afholdes som temamøder. Tine Gram foreslog emnet ”vold i nære relationer”, som 
et fremtidigt tema.  
 
Forsøgsordning med hastighedsgrænser 
 
Mogens Hendriksen orienterede om, at der nu er kommet en afklaring fra Vejdirektoratet i forhold 
til nogle principielle spørgsmål, som politiet har haft stillet til Vejdirektoratet vedrørende 
forsøgsordningen med hastighedsgrænser.  
 
Mogens Hendriksen oplyste endvidere, at forsøgsordningen med fastsættelse af lokale 
hastighedsgrænser finder anvendelse i 16 kommuner i fem politikredse. Ni af de udvalgte 
kommuner er beliggende i Nordsjællands politikreds. De erfaringer, som Nordsjællands Politi 
kommer til at drage, vil således indgå i de landsdækkende erfaringer.  
 
 
Samarbejdet mellem kommune og politi i regi af den lokale beredskabsstab  
 
Mogens Hendriksen orienterede om, at Beredskabsstyrelsen har identificeret 14 risici (f.eks. 
pandemi, vejrlig, terrorhandlinger etc.), som samfundet samlet set skal være i stand til at kunne 
håndtere. Mogens Hendriksen orienterede i den forbindelse om organiseringen af politiets 
beredskab, hvorefter der var en generel dialog om organiseringen af det kommunale beredskab, 
herunder den kommunale organisering på strategisk niveau. Det blev aftalt, at Nordsjællands Politi 
informerer kommunerne om de af Beredskabsstyrelsen identificerede 14 risici med henblik på en 
drøftelse på et kommende kredsrådsmøde. 
 
På den baggrund fremsendes – i forbindelse med fremsendelse af dette referat – uddrag af 
Beredskabsstyrelsens information om det nationale risikobillede for 2022, hvoraf de 14 
identificerede risici fremgår. Beredskabsstyrelsens samlede rapport vedrørende Nationalt 
Risikobillede 2022 kan findes på dette link: https://www.brs.dk/globalassets/brs---
beredskabsstyrelsen/dokumenter/krisestyring-og-beredskabsplanlagning/2022/-nationalt-
risikobillede-2022-.pdf 
 
Thomas Lykke Pedersen foreslog, at dette emne med fordel kunne drøftes på et temamøde i 
kredsrådsregi, hvor beredskabschefer tillige kan deltage.  
 

https://www.brs.dk/globalassets/brs---beredskabsstyrelsen/dokumenter/krisestyring-og-beredskabsplanlagning/2022/-nationalt-risikobillede-2022-.pdf
https://www.brs.dk/globalassets/brs---beredskabsstyrelsen/dokumenter/krisestyring-og-beredskabsplanlagning/2022/-nationalt-risikobillede-2022-.pdf
https://www.brs.dk/globalassets/brs---beredskabsstyrelsen/dokumenter/krisestyring-og-beredskabsplanlagning/2022/-nationalt-risikobillede-2022-.pdf
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2.  Orientering fra Fredensborg Kommune  

 
Thomas Lykke Pedersen oplyste, at Fredensborg Kommune til politiet har indgivet flere 
anmeldelser vedrørende trusler rettet mod politikere i kommunen. Tine Gram oplyste hertil, at 
utrygheden blandt politikere i kommunen, som følge af truslerne, er stigende. Thomas Lykke 
Pedersen anmodede om, at Nordsjællands Politi kontakter de forurettede i de konkrete sager med 
henblik på at lave en tryghedsopfølgning, samt orientere om processen i de konkrete sager, hvilket 
Nordsjællands Politi vil imødekomme. 
 
Thomas lykke Pedersen kvitterede for politiets synlighed i kommunen og kommunen sætter stor 
pris på at politiet aktivt medvirker ved møder med grundejerforeninger, almene boligselskaber mv. 
med henblik på at øge trygheden og styrke det kriminalitetsforebyggende arbejde.  
 

3. Eventuelt 
 
Mogens Hendriksen orienterede om muligheden for at indgå et samarbejde på det kommunikative 
område, således at Nordsjællands Politi og Fredensborg Kommune i højere grad kan kommunikere 
fælles om f.eks. begivenheder i kommunen. 
 

 

 
 


